

境外生申請緩繳注意事項：

欲申請緩繳同學，請留意以下注意事項，並依規定填妥緩繳單：

- 從 114 學年度開始，緩繳時間上學期只能至 11 月、下學期至 4 月，請同學留意緩繳申請表中的【五月/十二月】不可填寫金額。
- 緩繳總額不可包含任何【保險費用】（學生保險費、僑生保險、健保），因此，學雜費收費標準表的金額需扣除【學生團體保險】，才會等於可緩繳的金額（請同學填寫前，至財務室網頁查看該學年度學雜費收費表↓）。

Link: [中國醫藥大學 財務室 China Medical University, Taiwan](#)



中國醫藥大學
財務室

公佈欄
關於我們
申請及核銷作業
學雜費繳費說明
學雜費常見問題
學雜費收 / 退費標準
財務報表
會計月報
表格下載

學雜費收 / 退費標準

學雜費收費標準	學雜費退費標準
114學年度	114學年度下學期
	114學年度上學期

- 健保費及商業保險費並未包含在學雜費收費標準中，請於學期初事先繳納前述保險費、學生團體保險(NT245)及網路使用費(一年級新生須另繳納NT650)。
學期新生須繳納商業保險費：NT2,175/第一學期；NT2,610/第二學期起
已取得健保資格的學生：NT4,956/學期
將於學期間取得健保資格的學生：請諮詢國際處金額
- 【緩繳規劃】欄位，需完整填寫學期(ex: 115-1, 115-2 ...)
- 可緩繳的總額請自行斟酌分配在各個月，但需要在緩繳截止月份前繳清；如經濟真的有困難，前兩個月緩繳金額也可以填寫 0 元，第三個月再繳交全部的緩繳費用(申請緩繳的費用仍需在當學期的第 12 週結束前全數繳清)
- 學校不會每月追蹤繳費進度，請自行按期繳納。
- 【家長(監護人)簽章】欄位，如未滿 18 歲的同學，請簽名；已滿 18 歲的同學，可忽略此欄。
- 緩繳申請需以【紙本】跑流程，如同學在其他校區或者寒暑假回國，可以回傳電子檔，將協助列印，接續後面用印流程。

- 如需再延長繳費期限，請聯絡系辦提供協助。

※重要※

- 領有 MOFA、新南向培英計畫者等(承辦單位為國際處)，得依緩繳單上每月緩繳金額從獎學金中扣繳。
- 如領有非國際處承辦之獎學金(如拔萃獎、礪金獎、研究生助學金等)，未繳之學雜費將全數從獎學金中扣繳。

如填寫有不確定的地方，請同學先行詢問呦，以免被退件。緩繳申請需經過多個單位用印，建議同學提早申請，因紙本用印流程可能需要 2-3 個禮拜

Important Notes for Payment Deferral Application:

Students who wish to apply for deferred tuition payment are advised to pay attention to the following notes and complete the deferred payment application form accordingly:

- Starting from Academic Year 2025 (114 Academic Year in ROC calendar), the deferred payment period can only be extended until November for the fall semester and until April for the spring semester. Please note that **no amount may be entered in the “May / December” section** of the deferred payment application form.
- The total deferred payment amount must not include any insurance fees (such as student group insurance, overseas Chinese student insurance, or NHI premiums). Therefore, the amount listed in the tuition and fees schedule must deduct the “Student Group Insurance Fee” in order to calculate the eligible deferred payment amount. Before filling out the application form, please check the tuition and fee schedule for the academic year on the website of the Office of Finance below.

Link: [China Medical University Office of Finance](#)



中國醫藥大學
財務室

公佈欄
關於我們
申請及核銷作業
學雜費繳費說明
學雜費常見問題
學雜費收 / 退費標準
財務報表
會計月報
表格下載

學雜費收 / 退費標準

學雜費收費標準	學雜費退費標準
114學年度	114學年度下學期
	114學年度上學期

- NHI premiums and private insurance fees are not included in the tuition and fee list. Therefore, students are required to pay the following fees at the beginning of the semester in advance: insurance fees, student group insurance (NT\$245), and internet usage fee (freshmen are additionally required to pay NT\$650).

New students without NHI eligibility are required to pay private insurance fees: NT\$2,175 for the first semester; NT\$2,610 starting from the second semester.

Students who already have NHI eligibility: NT\$4,956 per semester.

Students who will obtain NHI eligibility during the semester: please consult OGA regarding the amount.

- In the “Expected Date of Payment” section, please clearly indicate the semester (e.g., 115-1 for fall 2026, 115-2 for spring 2027, etc.).
- Students may allocate the eligible deferred payment amount across different months at their own discretion, but the full amount must be paid before the deferred payment deadline. If you are experiencing financial difficulties, you may enter NT\$0 for the first two months and pay the full deferred amount in the third month. However, **all deferred tuition and fees must still be fully paid before the end of the 12th week of the semester.**
- The university will not monitor monthly payment progress. Please make payments on schedule by yourself.
- For the “Head of Household/Guardian Signature” section, students under the age of 18 are required to provide a signature. Students aged 18 or above may leave this section blank.
- The deferred payment application must be processed in hard copy. If students are at another campus or return to their home country during summer/winter break, an electronic copy may be sent back first, and we will assist with printing and the subsequent stamping process.
- If you need to further extend the payment deadline, please contact your department for assistance.

※ Important ※

- Students receiving scholarships administered by the Office of Global Affairs (such as the MOFA Scholarship or the New Southbound Elite Study Program) may have the deferred monthly payment amount deducted directly from their scholarship according to the deferred payment form.
- For students receiving scholarships not administered by the Office of Global Affairs (such as the Outstanding Student Scholarship, Whetstone Scholarship, Graduate Student Assistantship, etc.), any unpaid tuition and fees will be deducted directly from the scholarship in full.

If there is anything you are unsure about while filling out the application form, please ask in advance to avoid rejection of your application. Since the deferred payment application requires approval and stamps from multiple offices, students are strongly advised to apply early, as the hard-copy approval process may take approximately 2–3 weeks.

中國醫藥大學學生申請延緩繳費申請表

China Medical University Application Form for Students Deferred Payment Affidavit

申請日期 (Application Date) : 年(Y) 月(M) 日(D)

就讀所系 Department	☐ 學士班 Bachelor's Program ☐ 碩士班 Master's Program ☐ 博士班 Doctoral Program				
姓名 Name		學號 Student ID		電話 Telephone	
延繳原因 Reason(s) for deferment					
繳費規劃 Expected Date of payment	_____學雜費(不含代收費)共計_____元， 將自_____年_____月至_____年_____月按以下月份支付： A total of NTD_____ (including the tuition and fees but excluding NHI and other insurance fees) will be paid : Feb.二月/Sep.九月：_____；Mar.三月/Oct.十月：_____； Apr.四月/Nov.十一月：_____；May 五月/Dec.十二月：_____。 本國學生清償期限為學期第 6 週前；境外學生為學期第 12 週前。 Balance due in the 12th week of the semester for foreign students.				
家長(監護人)簽章 Head of Household or Guardian Signature					
備註：完成核章後，申請單務必送回財務室。 NOTE: Please bring the application form back to the Office of Finance after obtaining the appropriate seals and signatures.					

簽辦單位

僑生/外籍生/陸生 須會國際事務處 Office of Global Affairs		
導師/主指導教授 Teacher/Primary Advisor	所 / 系 主 任 Head of the Department/ Graduate Institute	學務處 Office of Student Affairs
教務(分組)處承辦人 Office (Division) of Academic Affairs		註冊課務組組長/研究生教務組組長 Director of Registration and Curriculum Division/ Graduate Academic Affairs Division
教務長 Dean of Academic Affairs	財務室 Office of Finance	校長 President